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Plats  Lomma kommunhus, Stora Sessionssalen   
Tid 2020-04-22, kl. 19:00-20:38 

 
 

Beslutande Robert Wenglén (M) 
Jerry Ahlström (M) 
Per Bengtsson (S) 
Sofia Forsgren-Böhmer (M) 
Eva Banheden Lindblad (M) 
Aron Regnéll (M) 
Richard Jerneborg (M) 
Martha Henriksson Witt (C) 
Sandra Pilemalm (L) 
Lisa Bäck (S) 
Rune Netterlid (S) 
Jimmy Ringström (SD) 
Kristina Thored (FB) 
Fredrik Axelsson (M) 
Fredrik Axelsson (M) 
 

ordförande 
vice-ordförande §§ 40-42, 44-57 
2:e vice-ordförande §§ 40-49, 57 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ersätter Jerry Ahlström (M) § 43 
ersätter Per Bengtsson (S) §§ 50-56 

Övriga deltagare Fredrik Axelsson (M) 
Lennart Månsson (M) 
Carin Hansson (M) 
Emma Köster (M) 
Lars-Göran Svensson (C) 
Jonas Benke (L) 
Oscar Sedira SD) 
 
Katarina Pelin 
Maria Franzén 
 
 
 

Ersättare §§ 40-42, 44-49, 57 
ersättare 
ersättare §§ 40-42, 44-57 
ersättare §§ 40-42, 44-57 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
 
kommundirektör 
kommunsekreterare 

Utses att justera Rune Netterlid  

Justeringens plats 
och tid 

Lomma kommunhus, 2020-05-06 
 
 

Paragraf  
§§ 40-57 

Underskrifter Sekreterare   

  Maria Franzén 
 Ordförande   

  Robert Wenglén 
 Justerande  

 
 

  Rune Netterlid 
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ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
Beslutande organ Kommunstyrelsen  

Sammanträdesdatum 2020-04-22   

Paragrafer §§ 40-57   

Datum när anslaget 
sätts upp 

2020-05-08 Datum när anslaget  
tas ned 

2020-05-30 

Förvaringsplats för  
protokollet 

Kommunhuset i Lomma   

 
Underskrift 

  

   

 

 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 3 (29) 

 
KOMMUNSTYRELSEN 2020-04-22 

 

 

 Utdragsbestyrkande 

 
 

 
 
 

KS § 40   KS/KF 2020:3 - 002 
 
 

Meddelanden och delegationsbeslut 
 
 
Ärendebeskrivning 
Föreligger förteckning över beslut fattade på grund av delegationsuppdrag: 
 
Delegationsbeslut fattade av kanslichefen och delegat på kansliavdelningen 
nr 14-26/20 Beslut om inhämtande av yttranden från övriga nämnder och styrelser 

och beslut om överlämnande för handläggning 
 
Delegationsbeslut fattade av kommunstyrelsens ordförande 
nr 2/20 Beslut avseende uppdrag till ombud inför förestående årsstämma i AB  

Malmöregionens Avlopp, ABMA 
KS/KF 2020:79.042 

nr 3/20 Beslut avseende uppdrag till ombud inför förestående föreningsstämma 
i Kommuninvest 

 KS/KF 2020:99.042 
 
Delegationsbeslut fattade av ekonomichefen 
nr 7/20 Tecknande av borgensförbindelse avseende lån till Lomma 

Servicebostäder AB, inom ramen för av kommunfullmäktige fastställa 
belopp och ändamål 

 KS/KF 2020:23.045 
nr 8/20 Tecknande av avtal under februari-mars avseende pensionskapitals-

förvaltning 
 KS/KF 2020:106.024 
 
Delegationsbeslut fattade av tf samhällsbyggnadschefen 
nr 4/20 Tilläggsavtal för sjösättningsramp 
 KS/KF 2019:128.060 
nr 3/20 Köpebrev avseende fastigheten Vinstorp 31:6 
 KS/KF 2018:85.250 
 
Delegationsbeslut fattade av HR-chefen 
nr 21-24/20 Kommunal tjänstepension 

KS/KF 2020:4.002 
nr 25/20 Förhandling enligt MBL 12 § angående omorganisation på Alléskolan 
 KS/KF 2020:4.002 
nr 26/20 Lokalt kollektivavtal – LOK, krislägesavtal 
 KS/KF 2020:4.002 
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Delegationsbeslut fattade av miljöstrategiskt ansvarig 
nr 1/20 Beslut angående ansökan från Skånes Mykologiska Förening om bidrag 

2020 
KS/KF 2020:81.048 

 
Föreligger förteckning över meddelanden: 
 
Protokoll från sammanträde 2020-03-11, 2020-03-18, 2020-03-25 och 2020-04-01 med 
kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Protokoll från sammanträde 2020-03-19 med kommunfullmäktige 

 
Protokoll från sammanträde 2020-03-20 med förbundsstyrelsen VA SYD, KS/KF 
2019:252.340 
 
Protokoll från per capsulam årsstämma med delägarna i AB Malmöregionens Avlopp, 
ABMA, KS/KF 2020:79.042 
 
Rättelse av protokoll från per capsulam årsstämma med delägarna i AB 
Malmöregionens Avlopp, ABMA, KS/KF 2020:79.042 
 
Utdrag ur kultur- och fritidsnämndens protokoll, 2020-03-30, KFN § 12/20, KS/KF 
2020:105.216 
 
Utdrag ur tekniska nämndens protokoll, 2020-03-30, TN § 23/20, KS/KF 2020:110.290 
 
Utdrag ur barn- och utbildningsnämndens protokoll, 2020-03-31, BUN § 20/20, KS/KF 
2020:105.216 
 
Utdrag ur barn- och utbildningsnämndens protokoll, 2020-03-31, BUN § 22/20, KS/KF 
2019:264.012 

 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2020-04-17 från kansliavdelningen 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen lägger delegationsbesluten och meddelandena till handlingarna. 

 
 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 41   KS KF/2020:64 - 042 
 
 

Kvartalsrapport för kommunövergripande verksamhet, januari-mars 
2020 

 
 

Ärendebeskrivning 
Föreligger kvartalsrapport för kommunövergripande verksamhet, januari-mars 2020. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-22, § 70. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-22 § 70 
‒ Kvartalsrapport för kommunövergripande verksamhet 2020, kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen godkänner föreliggande kvartalsrapport för 

kommunövergripande verksamhet, januari-mars 2020. 
 

 
 

______________________ 
 
Sändlista   
Ekonomiavdelningen 
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KS § 42    KS KF/2020:64 - 042 
 
 

Kvartalsrapport för Lomma kommun 2020 

 
 

Ärendebeskrivning 
Föreligger kvartalsrapport för Lomma kommun, januari-mars 2020. 
 
Ekonomichef Marcus Nilsson föreslår i skrivelse 2020-04-20 att kommunstyrelsen ska 
besluta följande: 
 
‒ Kommunstyrelsen godkänner föreliggande kvartalsrapport för Lomma kommun 

2020.  
‒ Kommunstyrelsen uppdrar åt socialnämnden att återkomma med en konkret 

åtgärdsplan för att ställa om verksamheterna HVO och LSS, så att ekonomisk 
balans kan uppnås. Uppdraget ska redovisas senast till kommunstyrelsen i juni i 
samband med den ekonomiska uppföljningen för maj.  

‒ Kommunstyrelsen beslutar att uttag ur pensionskapitalförvaltningen ska 
senareläggas i avvaktan på en eventuell börsuppgång. 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2020-04-22, § 71, föreslå 
kommunstyrelsen besluta följande: 
 
‒ Kommunstyrelsen godkänner föreliggande kvartalsrapport för Lomma kommun 

2020. 
‒ Kommunstyrelsen beslutar att uttag ur pensionskapitalförvaltningen ska 

senareläggas i avvaktan på en eventuell börsuppgång. 
‒ Kommunstyrelsen ställer sig bakom socialnämndens åtgärdsplan och uppdrar till 

socialnämnden att ta extern hjälp för genomlysning av ersättningsmodellen inom 
hemtjänst och särskilt boende. För detta ändamål erhåller socialnämnden 500 tkr 
från kommunstyrelsens förfogandemedel omställning socialnämnden. 

‒ Kommunstyrelsen konstaterar att socialnämnden arbetar systematiskt med 
omställning av verksamheten, men att det mot bakgrund av pågående pandemi 
saknas förutsättningar för en ekonomi i balans vid årets slut utan att det skulle få 
stora konsekvenser för den upplevda kvaliteten. 

 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-22 § 71 
‒ Skrivelse 2020-04-20 från ekonomichefen 
‒ Kvartalsrapport för Lomma kommun, 2020-03-30 
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Överläggning 
Lisa Bäck (S) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut med följande ändringar: 
 
‒ Beslutssatsen " Kommunstyrelsen konstaterar att socialnämnden arbetar 

systematiskt med omställning av verksamheten, men att det mot bakgrund av 
pågående pandemi saknas förutsättningar för en ekonomi i balans vid årets slut 
utan att det skulle få stora konsekvenser för den upplevda kvaliteten" stryks. 

‒ Beslutssatsen "Kommunstyrelsen emotser snarast en återrapport från 
socialnämnden avseende vidtagna åtgärder för ekonomisk balans." läggs till. 

 
Ordförande Robert Wenglén (M) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet 
med Lisa Bäcks yrkande med tillägget att satsen "kommunstyrelsen ställer sig bakom 
socialnämndens åtgärdsplan" stryks.  

 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen godkänner föreliggande kvartalsrapport för Lomma kommun 

2020.  
‒ Kommunstyrelsen beslutar att uttag ur pensionskapitalförvaltningen ska 

senareläggas i avvaktan på en eventuell börsuppgång. 
‒ Kommunstyrelsen uppdrar till socialnämnden att ta extern hjälp för genomlysning 

av ersättningsmodellen inom hemtjänst och särskilt boende. För detta ändamål 
erhåller socialnämnden 500 tkr från kommunstyrelsens förfogandemedel 
omställning socialnämnden. 

‒ Kommunstyrelsen emotser snarast en återrapport från socialnämnden avseende 
vidtagna åtgärder för ekonomisk balans. 

 
 

______________________ 
 
Sändlista    
Ekonomiavdelningen 
Socialnämnden 
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KS § 43   KS KF/2020:89 - 042 
 
 

Angående årsredovisning 2019 för stiftelsen Spillepeng 

 
 

Ärendebeskrivning 
Stiftelsen Spillepeng har överlämnat årsredovisning 2019 till Lomma kommun. 
 
Ekonomichef Marcus Nilsson föreslår i skrivelse 2020-04-03 att kommunstyrelsen ska 
besluta fastställa Stiftelsen Spillepengs resultaträkning och balansräkning per den 31 
december 2019 samt bevilja styrelsen ansvarsfrihet för år 2019. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-15, § 64. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-15 § 64 
‒ Skrivelse 2020-04-03 från ekonomichefen 
‒ Skrivelse 2020-03-20 från Stiftelsen Spillepeng 
‒ Årsredovisning för Stiftelsen Spillepeng, Räkenskapsåret 2019-01-01 - 2019-12-31 
‒ Revisionsberättelse 2020-03-17 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen fastställer resultaträkning och balansräkning per den 31 

december 2019 för stiftelsen Spillepeng. 
‒ Kommunstyrelsen beviljar styrelsen för Stiftelsen Spillepeng ansvarsfrihet för år 

2019.  
 

Jäv 
Med anledning av jäv har Jerry Ahlström (M), Carin Hansson (M) och Emma Köster (M) 
inte deltagit i ärendets handläggning. 
 
 
______________________ 
 
Sändlista  
Ekonomiavdelningen 
Stiftelsen Spillepeng 
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KS § 44   KS KF/2019:357 - 432 
 
 

Yttrande angående förfrågan från VA SYD om övertagande av Lomma 
kommuns medlemskap i Öresunds vattenvårdsförbund 
 
 
Ärendebeskrivning 
Genom att förvaltningen av dag- och spillvatten övertagits av VA SYD så upphör i 
princip kommunens skyldighet att genomföra recipientkontroll. Därför har 
erbjudandet kommit från VA SYD att överta kommunens medlemskap i Öresunds 
vattenvårdsförbund (ÖVF). Inget liknande erbjudande har kommit för åarnas 
recipientkontroll. 
 
Miljöstrategisk samordnare Helena Björn förslår i skrivelse 2020-03-26 att 
kommunstyrelsen ska besluta lämna följande svar: 

 
Målsättningen för Lomma kommun har varit att långsiktigt påverka ÖVF att bilda ett 
Kustvattenråd liknande de som finns på flera håll i Sverige. Genom att ha ett vattenråd 
även för havssamarbetet skulle havets åtgärdsbehov kunna tillgodoses mer effektivt 
genom denna samverkan. Precis som i åarnas vattenråd kan då den lagstadgade 
recipientkontrollen ligga som en delfunktion och vara ett verktyg för åtgärdsarbetet. 
Då bidrar utsläppande verksamheter enbart till denna kontroll. Eftersom ÖVF är en väl 
inarbetad organisation finns stora fördelar med att utnyttja denna till att även omfatta 
åtgärdsarbetet för de kommuner som vill det. Kommunens medlemskap bör därför 
fortgå tills det klargjorts om detta är ett möjligt samarbetssätt. Däremot borde 
avgifterna för recipientkontrollen både för Kävlingeån och Höje å övergå till VA SYD då 
vattenråden uppfyller kommunens övriga samarbetsbehov. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-01, § 55. 

 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-01 § 55 
‒ Skrivelse 2020-03-26 från miljöstrategiska enheten 
‒ VA SYD, Erbjudande till Lomma kommun om att VA SYD kan överta medlemskapet 

i Öresunds Vattenvårdsförbund, 2019-11-07 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Lomma kommun lämnar följande yttrade: 
 
Målsättningen för Lomma kommun har varit att långsiktigt påverka ÖVF att bilda ett 
Kustvattenråd liknande de som finns på flera håll i Sverige. Genom att ha ett vattenråd 
även för havssamarbetet skulle havets åtgärdsbehov kunna tillgodoses mer effektivt 
genom denna samverkan. Precis som i åarnas vattenråd kan då den lagstadgade 
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recipientkontrollen ligga som en delfunktion och vara ett verktyg för åtgärdsarbetet. 
Då bidrar utsläppande verksamheter enbart till denna kontroll. Eftersom ÖVF är en väl 
inarbetad organisation finns stora fördelar med att utnyttja denna till att även omfatta 
åtgärdsarbetet för de kommuner som vill det. Kommunens medlemskap bör därför 
fortgå tills det klargjorts om detta är ett möjligt samarbetssätt. Däremot borde 
avgifterna för recipientkontrollen både för Kävlingeån och Höje å övergå till VA SYD då 
vattenråden uppfyller kommunens övriga samarbetsbehov. 

 
 
______________________ 
 
Sändlista  
Miljöstrategiska samordnaren 
VA SYD 
Öresunds vattenvårdsförbund 
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KS § 45   KS KF/2020:76 - 001 
 
 

Behörighetsbeslut avseende firmateckning för Lomma kommun 

 
Ärendebeskrivning 
Firmatecknare är en civilrättslig term som används beträffande personer som utsetts 
av styrelsen för till exempel ett aktiebolag eller en ekonomisk förening att företräda 
bolaget eller föreningen och teckna dess firma. Firmatecknare regleras i aktiebolags-
lagen (2005:551) respektive lagen (1987:667) om ekonomiska föreningar. Begreppet 
firmatecknare finns däremot inte i kommunallagen. Vem som företräder en kommun i 
avtalsrättsliga eller andra sammanhang avgörs i stället av kommunallagens regler om 
beslutanderättens fördelning i form av delegering genom reglementen från 
kommunfullmäktige till nämnd och delegationsordningar inom nämnden och dess 
förvaltning. 
 
I de flesta ärenden framgår vem som är behörig att underteckna handlingar av 
delegationsordningen. Ibland är avtal/överenskommelser också följden av särskilt 
fattade beslut av kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige. 
 
Det förekommer dock att kommunens firmatecknare efterfrågas i samband med att 
kommunen ingår avtal vid ärendetyper som inte anges i delegationsordningen, eller då 
kommunen ansöker om medel till diverse projekt. Många kommuner fattar därför 
beslut om att utse särskild firmatecknare för att underlätta ärendehanteringen, trots 
att bestämmelser om detta inte finns i kommunallagen. Ofta begärs också att 
kommunen ska kunna visa ett beslut om att en eller flera personer har blivit utsedda 
till firmatecknare.  
 
Kanslichef Martin Fransson föreslår i skrivelse 2020-03-13 att kommunstyrelsen ska 
besluta att kommunens firma tecknas genom att följande personer bemyndigas att, 
två i förening (en förtroendevald och en tjänsteperson), företräda Lomma kommun 
och teckna dess firma: Kommunstyrelsens ordförande Robert Wenglén, kommun-
styrelsens 1:e vice ordförande Jerry Ahlström och kommunstyrelsens 2:e vice 
ordförande Per Bengtsson samt kommundirektören Katarina Pelin, ekonomichefen 
Marcus Nilsson och kanslichefen Martin Fransson. 
 
Ärendet har beretts i samråd mellan ekonomiavdelningen och kansliavdelningen på 
kommunledningskontoret.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet 2020-04-01, § 56. 
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Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-01 § 56 
‒ Skrivelse 2020-03-13 från kanslichefen 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Följande befattningsinnehavare bemyndigas att, två i förening (en förtroendevald 

och en tjänsteperson), företräda Lomma kommun och teckna dess firma:  
 
Kommunstyrelsens ordförande, kommunstyrelsens 1:e vice ordförande och 
kommunstyrelsens 2:e vice ordförande samt kommundirektören, ekonomichefen 
och kanslichefen. 

 
 

______________________ 
 
Sändlista  
Författningssamlingen 
Kommunstyrelsens ordförande 
Kommunstyrelsen 1:e vice ordförande 
Kommunstyrelsen 2:e vice ordförande 
Kommundirektören 
Ekonomichefen 
Kanslichefen 
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KS § 46   KS KF/2020:68 - 805 
 
 

Beträffande förslag från kultur- och fritidsnämnden om elitstöd till 
föreningar 

 
Ärendebeskrivning 
Kultur- och fritidsnämnden har översänt ärende om eventuellt elitstöd till föreningar 
till kommunstyrelsen. Kultur- och fritidsnämnden har tagit fram förslag till riktlinjer för 
hur ett elitstöd skulle kunna se ut. I kultur- och fritidsförvaltningens utredning framgår 
att kultur- och fritidsförvaltningen föreslås administrera stödet och att man uppskattar 
att det skulle kosta cirka 250 000 kronor per år.  
 
Kultur- och fritidsnämnden fördelar föreningsbidrag till kommunens idrottsföreningar. 
Detta bidrag är riktat till breddidrott med fokus på barn och unga. Förutsättningarna 
för föreningar att bedriva elitidrott är tuffa. Det är förenat med kostnader som de 
enskilda aktiva och föreningen ofta har svårt finansiera. Syftet med ett elitstöd är att 
stötta elitidrott samtidigt som elitidrotten ska verka för att utveckla och inspirera 
framförallt barn och ungdomar men även invånare till att börja med bredd- och 
motionsidrott. 
 
Elitidrott är inte alltid lätt att definiera. I de stora lagidrotterna räknas ofta de två 
högsta serierna. I de mindre lagidrotterna räknas den högsta serien som elit. Bland 
individuella idrottare gäller landslagsnivå, senior-SM-final eller junior-SM-medalj.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen har varit i kontakt med några kommuner för att se om 
det har någon form av elitstöd och hur de i sådana fall fördelar detta. Förvaltningen 
har också skickat ut frågor till kommunens idrottsföreningar för att höra hur de ser på 
elitstöd och vilka behov deras förening har. 
 
Ett elitstöd måste harmonisera med det föreningsstöd som kommunen redan stöttar 
föreningar med. Risken är annars att föreningens resurser går till elitsatsningar snarare 
än bredd- och motionsidrott med fokus på barn och ungdomar. Det är därför viktigt 
med tydliga direktiv och anvisningar för hur föreningarna ska få tillgång till elitstöd.  
 
De flesta kommuner saknar stöd till elitidrott. Undantaget är större kommuner med 
elitlag. I sydvästra Skåne så betalar Svedala kommun ett elitbidrag till volleybollaget. 
Bidraget föregås av ett avtal som förnyas varje år. Som motprestation ska föreningen 
besöka skolidrottsföreningar en gång om året. I Malmö finns det många olika sorters 
stöd. Förutom direkta stöd till de stora lagen så driver staden tillsammans med 
Skåneidrotten Malmö idrottsakademi som stöttar elitidrottare med träning, tester och 
mentalt stöd. Malmö betalar också bonus till SM-vinnare. I Kävlinge finns det öppna 
bestämmelser och möjlighet till elitstöd men stödet användes inte och är dessutom 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 14 (29) 

 
KOMMUNSTYRELSEN 2020-04-22 

 

 

 Utdragsbestyrkande 

 
 

svårtolkat. I Eslöv ger kommunstyrelsen bidrag till elitföreningar men där finnas inte 
några riktlinjer eller likande mer än en bedömning att de ger ett mervärde för 
kommunen. Varken Staffanstorp, Vellinge eller Burlöv ger något elitstöd.  
 
Ärendet behandlades på kultur och fritidsnämndens sammanträde 2019-09-30, § 74. 
Nämnden ställde sig bakom förslaget till elitstöd under förutsättning att kommun-
styrelsen skjuter till motsvarande medel (250 000 kronor). 
 
I kommunallagen finns bestämmelser bland annat om att kommunen ska behandla 
alla sina medborgare lika om det inte finns sakliga skäl för något annat. Principens 
kärna är att alla kommunmedlemmar som är i samma situation ska behandlas lika. 
Kanslichef Martin Fransson konstaterar i skrivelse 2020-03-17 att det innebär att 
systematiska och rättvisa riktlinjer för att avgöra vem som kan vara aktuell att ta emot 
ett elitstöd måste finnas för att ett sådant stöd ska kunna rymmas inom 
likställighetsprincipen. Kansliavdelningen anser att kultur- och fritidsförvaltningens 
förslag uppfyller de krav som ställs enligt kommunallagens regler om likställighet. 
 
Vad gäller förslaget i sig konstaterar kanslichefen att det inte finns några egentliga 
hinder mot ett genomförande. Däremot anser kommunledningskontoret att 
finansieringen inte kan ske genom att kommunstyrelsen skjuter till extra anslag under 
pågående budgetår utan att förslag liknande detta ska tas upp inom ordinarie 
budgetprocess. Kommunstyrelsen föreslås därmed besluta att inte tillskjuta medel för 
en satsning på elitstöd.    
 
I ärendeberedningen inför kommunstyrelsens beslut har samråd skett mellan 
kansliavdelningen och ekonomiavdelningen vid kommunledningskontoret.  
 
Ärendet har behandlat av kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-01, § 58.  
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-01 § 58 
‒ Skrivelse 2020-03-17 från kanslichefen 
‒ Protokoll från kultur- och fritidsnämnden 2019-09-30 § 74 
‒ Skrivelse 2019-07-16 från förvaltningen för utbildning, kost, kultur och fritid 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen beslutar att inte tillskjuta medel för en satsning på elitstöd.  

 
 

______________________ 
 
Sändlista  
Kultur- och fritidsnämnden 
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KS § 47   KS KF/2018:345 - 005 
 
 

Uppföljning av digitaliseringsprojekt genomförda 2019 

 
Ärendebeskrivning 
I budgeten för år 2019 fanns 5 mnkr budgeterat för digitalisering/innovation inom 
kommunstyrelsens förfogandemedel (drift). Kommunstyrelsen beviljade vid två 
tillfällen under år 2019 sammanlagt 4 706 tkr för 10 digitaliseringsprojekt i 
nämnderna. Effekterna av digitaliseringen ska leda till lägre kostnader eller till en lägre 
kostnadsutveckling framöver. Huvudmålet med digitaliseringen är att effektivisera 
verksamheterna, men också att frigöra tid till värdeskapande processer, möjliggöra 
kvalitetsförbättringar, öka IT-mognaden samt minska sårbarheten.  
 
I budgeten för planåret 2021 har 2 mnkr lagts in som effektiviseringsbeting som ska 
realiseras med hjälp av effekterna av gjorda satsningar inom digitalisering. För år 2022 
ökas effektiviseringsbetinget till 3 mnkr och för år 2023 uppgår det till 4 mnkr. I 
samband med att kommunen erhöll del av extra generellt statsbidrag, så kallade 
välfärdsmiljarder, har kommunfullmäktige tagit ställning till att reducera 
hemtagningseffekter avseende digitalisering till 1 mnkr år 2021, 2 mnkr år 2022 och 3 
mnkr år 2023.  
 
I november 2019 följdes pågående projekt upp och information lämnades om hur 
projekten fortlöpte, tidplan för genomförandet samt hemtagningseffekterna. 
Återrapportering skedde till kommunstyrelsen 2019-12-11, § 189.  
 
Samtliga projekt har nu inkommit med slutredovisningar. Flertalet projekt är slutförda 
och av totalt beviljade projektmedel på 4 706 tkr har 4 363 tkr förbrukats. Digital 
ärendehantering av byggenheten har överskridit sin projektbudget och överskridandet 
har täckts av bygglovsverksamheten. I det fall som projekt inte avslutats under år 2019 
får verksamheten själv täcka kostnaden under år 2020.  
 
Ekonomichef Marcus Nilsson konstaterar i skrivelse 2020-04-06 att 
slutredovisningarna visar på varierad framgång i digitaliseringsprojekten. 
Förhoppningarna om vad digitaliseringsprojekten skulle åstadkomma har i flertalet fall 
varit överskattade, då möjliga hemtagningseffekter var större i ansökningsskedet än i 
slutredovisningarna. Inför framtiden är det, enligt ekonomichefen, viktigt att dra 
lärdom av vilka effekter som har uppnåtts genom de 10 digitaliseringsprojekten.   
 
Ekonomichefen föreslår att kommunstyrelsen ska besluta godkänna uppföljningen av 
digitaliseringsprojekt från år 2019 och lägga den till handlingarna. 
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Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-15, § 63. 

 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-15 § 63 
‒ Skrivelse 2020-04-06 från ekonomichefen 
‒ Uppföljning digitaliseringsprojekt 2019 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen lägger med godkännande uppföljningen av digitaliseringsprojekt 

från år 2019 till handlingarna. 
 

 
______________________ 
 
Sändlista   
Ekonomiavdelningen 
Samtliga förvaltningar 
Samtliga nämnder 
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KS § 48   KS KF/2020:100 - 106 
 
 

Ställningstagande avseende Kraftringen Energi AB:s delägarskap i 
Sydlänk AB 
 
 
Ärendebeskrivning 
Bildande av ett gemensamt regionalt fiberförsäljningsbolag, Sydlänk AB, planeras 
mellan Kraftringen Energi AB och 9 kommunägda fiberbolag. För Kraftringens del 
innebär en medverkan i Sydlänk AB att förvärva cirka 10% av aktierna, samt att lämna 
ett aktieägartillskott med cirka 1 mnkr. Då Lomma kommun äger 2,1% av aktierna i 
Kraftringen Energi AB önskar bolaget få kommunens tillstyrkande på att förvärva aktier 
i Sydlänk AB.  
 
Styrelsen i Kraftringen Energi AB föreslår att ägarna tillstyrker styrelsens beslut 2020-
02-11 avseende förvärv av 10% av aktierna i Sydlänk AB. 
 
Ekonomichef Marcus Nilsson redogör för ärendet i skrivelse 2020-04-07 och föreslår 
att kommunstyrelsen ska besluta att tillstyrka att Kraftringen Energi AB ska bli 
delägare i Sydlänk AB. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-15, § 65. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-15 § 65 
‒ Skrivelse 2020-04-07 från ekonomichefen 
‒ Kraftringen, Protokoll 2020-02-11 från styrelsemöte med Kraftringen Energi AB 
‒ Beslutsunderlag Sydlänk AB 
‒ Affärsplan för Sydlänk 
‒ Front Advokater, PM, daterat 2019-05-02 
‒ Front Advokater, PM, daterat 2019-05-15 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen beslutar att tillstyrka att Kraftringen Energi AB ska bli delägare i 

Sydlänk AB. 
 
 

______________________ 
 
Sändlista  
Ekonomichefen 
Kraftringen Energi AB 
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KS § 49   KS KF/2019:245 - 315 
 
 

Beslut om nämndremiss avseende ny parkeringsstrategi med 
parkeringsnorm för Lomma kommun 
 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade 2019-06-19, § 128, att uppdra till planeringsavdelningen 
att genomföra en översyn av nu gällande parkeringsnorm och att koppla en översiktlig 
strategi till denna. Syftet var att uppdatera parkeringsnormen med tanke på generella 
förändringar i vårt samhälle, såväl som lokala förändringar med exempelvis öppnandet 
av persontrafik på Lommabanan.  
 
Planeringsavdelningen har satt samman en avdelningsövergripande arbetsgrupp med 
kompetens från planeringsavdelningen, miljö- och byggavdelningen och tekniska 
avdelningen samt upphandlat en konsultfirma med trafikplanerarkompetens. 
Arbetsgruppen har utarbetat ett förslag till ”Parkeringsstrategi med parkeringsnorm 
för cykel och bil i Lomma kommun”. 
 
Planeringsavdelningen föreslår i skrivelse 2020-04-16 att kommunstyrelsen ska besluta 
uppdra åt planeringsavdelningen att skicka ut ”Parkeringsstrategi med parkeringsnorm 
för cykel och bil i Lomma kommun”, på nämndremiss till miljö- och byggnadsnämnden, 
tekniska nämnden, kultur- och fritidsnämnden, barn- och utbildningsnämnden och 
socialnämnden. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-15, § 66. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-15 § 66 
‒ Skrivelse 2020-04-16 från planeringsavdelningen 
‒ Parkeringsstrategi med parkeringsnorm för cykel och bil i Lomma kommun, 

remissversion 2020-04-16 
 

Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen uppdrar till planeringsavdelningen att skicka ut 

”Parkeringsstrategi med parkeringsnorm för cykel och bil i Lomma kommun” på 
nämndremiss till miljö- och byggnadsnämnden, tekniska nämnden, kultur- och 
fritidsnämnden, barn- och utbildningsnämnden och socialnämnden. 

 
______________________ 
 
Sändlista   
Planeringsavdelningen 
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KS § 50   KS KF/2019:166 - 121 
 
 

Uppföljning av bostadsbyggande och befolkningsutveckling i Lomma 
kommun 2019 

 
Ärendebeskrivning 
Föreligger rapport avseende bostadsbyggande och befolkningsutveckling i Lomma 
kommun år 2019. 
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2020-04-15, § 7. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från planledningsgruppen 2020-04-15 § 7 
‒ Skrivelse 2020-03-26 från planeringsavdelningen 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 51   KS KF/2020:104 - 121 
 
 

Antagande av befolkningsprognos för Lomma kommun för åren 2020-
2025 

 
 
Ärendebeskrivning 
Föreligger befolkningsprognos för Lomma kommun för åren 2020-2025.  
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2020-04-15, § 8. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från planledningsgruppen 2020-04-14 § 8 
‒ Skrivelse 2020-04-06 från planeringsavdelningen 
‒ Bilaga 1: Befolkningsprognos för Lomma kommun 2020-2025 med utblick mot 

2030 
‒ Bilaga 2: Bostadsbyggande, inflyttningsklara bostäder uppdelat på kommundel 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen beslutar att föreliggande befolkningsprognos för Lomma 

kommun 2020-2025 med utblick mot 2030 ska utgöra underlag för kommunens 
budgetarbete och verksamhetsplanering till dess att en ny prognos har tagits fram. 

 
 
______________________ 
 
Sändlista  
Planeringsavdelningen 
Ekonomiavdelningen 
Samtliga förvaltningar 
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KS § 52   KS KF/2020:17 - 432 
 
 

Yttrande över remiss avseende "En utvecklad vattenförvaltning" – 
Betänkande från vattenförvaltningsutredningen (SOU 2019:66) 
 
 
Ärendebeskrivning 
Lomma kommun har beretts möjlighet att inkomma med yttrande över 
vattenförvaltningsutredningens betänkande ”En utvecklad vattenförvaltning” (SOU 
2019:66) som vattenförvaltningsutredningen överlämnade till regeringen i december 
2019. 
 
Vattenförvaltningsutredningen har haft i uppdrag att utreda och utvärdera 
ansvarsfördelningen, beslutanderätten och organiseringen av myndigheterna inom 
vattenförvaltningen, samt lämna förslag på hur organisationen bör vara utformad för 
att underlätta en effektiv, samordnad, förankrad och ändamålsenlig förvaltning. I 
uppdraget har även ingått att föreslå hur finansieringen av de åtgärder som följer av 
åtgärdsprogrammen bäst kan säkerställas samt lämna nödvändiga författningsförslag.  
 
Utredningen föreslår en rad förändringar där bland annat riksdagen och regeringen får 
tydligare roller och där styrsignaler, finansiering och uppföljning hänger ihop utifrån 
ordinarie förvaltningsstruktur. Även lokal samverkan och delaktighet ska utvecklas 
genom förstärkt statlig vägledning och en indelning i fler vattendistrikt än idag. Med 
förstärkt statlig finansiering kan åtgärdsarbetet enligt utredningen också trappas upp. 
 
Planeringsavdelningen har i skrivelse 2020-04-07 lämnat förslag till yttrande. 
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2020-04-15, § 11. 
 
Beslutsunderlag  
‒ Protokoll från planledningsgruppen 2020-04-15 § 11 
‒ Skrivelse 2020-04-07 från planeringsavdelningen 
‒ Regeringskansliet, "En utvecklad vattenförvaltning" - Betänkande från 

vattenförvaltningsutredningen (SOU 2019:66), Remiss daterad 2020-01-29 
‒ En utvecklad vattenförvaltning, Betänkande av vattenförvaltningsutredningen, 

Stockholm 2019, Statens offentliga utredningar, SOU 2019:66  
 

Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Lomma kommun lämnar följande yttrande: 
 

Lomma kommun har tagit del av SOU 2019:66 och lämnar här synpunkter främst 
på förslagen om organisatoriska förändringar. Kommunen är berörd på flera sätt 
av utredningen och har också ett djupt engagemang i vattenfrågor och har 
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samarbetat framgångsrikt under nästan 30 års tid i arbetsformer som byggts upp 
genom de vattenråd där kommunen är en viktig part. 
 
Generella synpunkter 
En stor del av utredningen går igenom styrkor och svagheter med nuvarande 
arbetssätt i svensk vattenförvaltning. Många av de identifierade bristerna känns 
igen, men har också övervunnits i vattenrådens arbete i våra avrinningsområden. 
Anledningen till detta är finansiering av fast personal, uthållighet samt noggrann 
förankring genom lokal samverkan. Detta är också ett sätt att arbeta som stämmer 
väl överens med EU:s intention med vattendirektivet. Det lokala engagemangets 
betydelse slås också fast i §4 vattenförvaltningsförordningen. Utredningen föreslår 
nu en mer centraliserad organisation som stämmer bättre överens med den 
svenska sektorsindelade förvaltningsmodellen där styrningen kommer från staten 
och utförs på lokal nivå. Denna organisation går då stick i stäv med EU:s 
grundläggande intention i vattendirektivet, att vattenförvaltningen skulle drivas ur 
det lokala perspektivets engagemang – precis som vi arbetat under lång tid i Höje 
å avrinningsområde respektive Kävlingeåns avrinningsområde.   
 
Utredningen säger sig vilja främja det lokala engagemanget och även stärka detta, 
men samtidigt tydliggöra att det är staten som styr genom sina sektors-
myndigheter. Föreliggande förslag innebär att Havs- och vattenmyndigheten (HaV) 
samt Statens geologiska undersökning (SGU) får ett utvidgat ansvar för yt- 
respektive grundvatten, inte enbart genom övervakningsprogram och beredning 
av länsstyrelsernas förslag på miljökvalitets-normer och operativa planer, utan 
även med uppdraget att ta beslut om förvaltningsplanerna och samråden. Kvar för 
kommunerna i denna process finns då rollen som datainsamlare samt förslags-
givare av åtgärder, men utan någon verklig makt att driva frågorna eller att finna 
lösningar utanför sektorsmyndigheternas mallar.  
 
Från ett kommunperspektiv kan man redan se att detta inte är möjligt. 
Engagemang kan bara finnas om det även finns viss makt och medbestämmande. I 
förslaget säger man att detta medbestämmande ska värnas av sektors-
myndigheterna, men erfarenheterna från liknande konstruktioner i processer för 
havsplaneringsdirektivet respektive översvämningsdirektivet visar att det inte 
fungerar i realiteten. Symptomatiskt är kanske att denna utredning inte gått på 
remiss till ett enda vattenråd trots att det står i förarbetena till vattendirektivet att 
de organisationer som företräder den lokala nivån ska samrådas med i frågor som 
berör dem.  
 
Förslaget i utredningen att införa referensgrupper för uppföljning på olika nivåer 
är bra och kan vara en väg framåt för mer lokal förankring om det utvecklas. Även 
finansieringsförslagen om utökad statligt statsbidrag till kommunerna för att 
kompensera för ökande kostnader är bra. Detta till trots bör det poängteras att en 
stor del av problemet för att komma vidare i åtgärdsarbetet i sydöstra Skåne även 
handlar om åtkomst av mark och rådighet över mark för åtgärder. 
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Specifika synpunkter 
På sidan 259 står att ”Det har framförts att det vore bra om det fanns ett statligt 
bidrag riktat till vattenråd som stöd för personalkostnader.” Detta stöd finns idag 
och uppgår till 70 tkr. För att få bättre bäring borde det dock vara högre och täcka 
minst 25 % av en tjänst för att få genomslag. 
 
Kommunal fysisk planering 
På sidan 331 beskrivs hur flera aktörer upplever svårigheter med att få genomslag 
för miljökvalitetsnormerna i den fysiska planeringen. De rättsliga möjligheterna 
upplevs vara begränsade, särskilt när det handlar om att använda planverktyget 
för att rätta till befintliga fel. Möjligheten att ställa krav på åtgärder inom 
befintliga planlagda områden för att förbättra vattnets status beskrivs som 
begränsade. Även om reglerna är tydliga om att kommunerna är skyldiga att följa 
miljökvalitetsnormerna saknas det stödjande regler om detta i plan- och 
bygglagen. Detta är en beskrivning som även Lomma kommun ställer sig bakom. 
Tilläggas kan att uppströms liggande kommuner i princip aldrig planerar för att 
bidra till att uppnå miljökvalitetsnormerna för havets vattenförekomster. Att 
ansvaret för detta vilar lika på alla kommuner borde tydliggöras om de föreslagna 
lagutredningarna kommer till stånd. 

 
 
______________________ 
 
Sändlista   
Miljödepartementet 
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KS § 53   KS KF/2019:77 - 111 
 
 

Val av ersättare till ägarsamråd i Kommunassurans Syd Försäkrings AB 
efter avsägelse från Lisa Bäck (S) 

 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Till ny ersättare till ägarsamråd i Kommunassurans Syd Försäkrings AB väljs Per 

Bengtsson (S). 
 
Jäv 
Med anledning av jäv har Per Bengtsson (S) inte deltagit i ärendets handläggning. 
 
______________________ 
 
Sändlista  
Troman 
HR-avdelningen 
Per Bengtsson 
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KS § 54   KS KF/2019:80 - 111 
 
 

Val av ersättare till ägarsamråd i Sydvatten AB efter avsägelse från Lisa 
Bäck (S) 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Till ny ersättare till ägarsamråd i Sydvatten AB väljs Per Bengtsson (S). 

 
Jäv 
Med anledning av jäv har Per Bengtsson (S) inte deltagit i ärendets handläggning. 

 
______________________ 
 
Sändlista  
Troman 
HR-avdelningen 
Per Bengtsson 
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KS § 55   KS KF/2019:78 - 111 
 
 

Val av ersättare till ägarforum i Kraftringen AB efter avsägelse från Lisa 
Bäck (S) 

 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Till ny ersättare till ägarforum i Kraftringen AB väljs Per Bengtsson (S). 
 
Jäv 
Med anledning av jäv har Per Bengtsson (S) inte deltagit i ärendets handläggning. 

 
______________________ 
 
Sändlista   
Troman 
HR-avdelningen 
Per Bengtsson 
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KS § 56   KS KF/2019:20 - 111 
 
 

Val av representant till ägarsamråd i Sydskånes avfallsaktiebolag, 
SYSAV, efter avsägelse från Lisa Bäck (S) 

 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Till ny representant till ägarsamråd i Sydskånes avfallsaktiebolag, SYSAV, väljs Per 

Bengtsson (S). 
 

Jäv 
Med anledning av jäv har Per Bengtsson (S) inte deltagit i ärendets handläggning. 

 
______________________ 
 
Sändlista    
Troman 
HR-avdelningen 
Per Bengtsson 
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KS § 57   KS KF/2020:103 - 432 
 
 

Yttrande över remiss från Naturvårdsverket avseende 
avgränsningsrapport för arbetet med miljöbedömningen för Danmarks 
havsplan 
 
 
Ärendebeskrivning 
Sjöfartsstyrelsen i Danmark har tagit fram en avgränsningsrapport för arbetet med 
miljöbedömningen för Danmarks havsplan. Naturvårdsverket har skickat denna på 
remiss till bland annat kommunerna längs Öresund. Naturvårdsverket önskar främst 
svar på om avgränsningen av miljöbedömningen är korrekt.  
 
Miljöstrategisk samordnare Helena Björn har i skrivelse 2020-04-14 lämnat förslag till 
yttrande. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-22, § 73. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-22 § 73 
‒ Skrivelse 2020-04-14 från planeringsavdelningen 
‒ Ministry of Enivorment and Food of Denmark, Enivormental Protection Agency, 

Consultation of concerned authorities and other stakeholders in accordance with 
Article 6 in the SEA protocol regarding the Danish Maritime Spatial Plan 

‒ Naturvårdsverket, Skrivelse avseende samråd om avgränsning av strategisk 
miljöbedömning för Danmarks havsplan 

‒ Miljövurdering af Danmarks Havsplan, Avgränsningsrapport, Mars 2020 
‒ Strategic Environmental Assessment of Denmark’s first Maritme Spatial Plan, 

scoping, March 2020  
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Lomma kommun lämnar följande yttrande: 
  
Utöver det som redan listats behöver miljöbedömningen innehålla analyser av 
påverkan på migrerande fladdermöss. Om havsplanen kommer att innehålla sanduttag 
i Öresund så behöver även konsekvenserna på ålgräs finnas med, inte enbart utifrån 
ett perspektiv av grumling och suspension av partiklar som nu nämns. Då behöver man 
även ha med konsekvenserna för sandbalansen i Öresund. 
 
Det är konstigt att man utesluter konsekvenserna på det marina friluftslivet, detta bör 
finnas med, liksom fritidsfisket. Fritidsfisket idag utgör en större ekonomisk resurs än 
yrkesfisket i Öresund. Man verkar även ha missförstått begreppet ekosystemtjänster 
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och listar tjänster som en sanddyn kan bidra med. Det är ju generellt viktigt att 
tjänster som ekosystemen bidrar med är synliggjorda och att det finns en generell 
bedömning av hur ekosystemens funktionalitet påverkas av planen. Här är inte 
avgränsningsrapporten tillräckligt tydlig. Det är också otydligt hur man säkerställer en 
korrekt bedömning av de kumulativa effekterna på ekosystemnivå. 
 
 
______________________ 
 
Sändlista  
Naturvårdsverket 

 

 

 
 
 


